
Rada Miejska Gminy Lubomierz 
Komisja Sfery Budżetowej, Gospodarczej i Przestrzegania Prawa, Komisja Wsi, 

Budownictwa i Ochrony Środowiska 

Protokół nr XXII/2020 

22 Posiedzenie w dniu 16 grudnia 2020 roku 

Obrady rozpoczęto 16 grudnia 2020 r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:20 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków. 

Obecni: 

1. Tadeusz Andruszków                                                                                                                              

2. Radosław Chorążyczewski 

3. Mariusz Kozłowski 

4. Anna Mielniczyn 

5. Krzysztof Mytych 

6. Wojciech Nowicki 

7. Małgorzata Pasierbska 

8. Michał Pater 

9. Marcin Zając. 

Nieobecni: 

1. Dariusz Penkala (zwolnienie lekarskie). 

Posiedzeniu wspólnym Komisji Sfery Budżetowej, Gospodarczej i Przestrzegania Prawa oraz 

Komisja Wsi Budownictwa i Ochrony Środowiska przewodniczyła Pani Małgorzata 

Pasierbska. W posiedzeniu uczestniczy – 9 radnych, co stanowi kworum do podejmowania 

decyzji, wniosków.  

Porządek posiedzenia : 

 

1. Omówienie projektu budżetu na 2021 rok.                                                                                       

2. Przyjęcie budżetu Gminy i Miasta na 2021 rok. 

3. Opracowanie planu pracy na I półrocze 2021 roku. 

4. Omówienie projektów uchwał przygotowanych na sesję.   

5. Sprawy różne. 

Ad.1 

Skarbnik Gminy i Miasta  Elżbieta Jaśkiewicz - omówiła projekt budżetu Gminy i Miasta 

Lubomierz na 2021 rok. 

W przyszłym roku budżet będzie na kwotę 35.240.000,00 zł. Wydatki gminy będą stanowiły 

kwotę 34.629.703,00 zł.                                                                                                                   

Dochody z budżetu gminy z podziałem na: 

- dochody bieżące 32.545.000,00 zł 

- dochody majątkowe 2.695.000,00 zł. Załącznik nr 1. 
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Wydatki budżetu gminy z podziałem na: 

- bieżące 31.736.703,00 zł, 

- majątkowe 2.893.000,00 zł. Załącznik nr 2. 

Ustala się nadwyżkę budżetu w wysokości 610.297,00 zł. 

Ustala się przychody budżetu  189.703,00 zł z zaciągniętych pożyczek.                                           

Rozchody budżetu 800.000,00 zł z poniższych tytułów: 

a) Spłaty otrzymanych kredytów w kwocie 400.000,00 zł,  

b) Wykup papierów wartościowych w kwocie 400.000,00 zł. Załącznik nr 3. 

Plan zadań inwestycyjnych do realizacji w 2021 r. w wysokości 2.893.000,00 zł .                      

Załącznik nr 4. 

Plan finansowy dochodów i wydatków w kwocie 7.842.234,00 zł związanych z realizacją 

zadań zleconych gminie z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

odrębnymi ustawami. Załącznik nr 5. 

Plan finansowy dochodów i wydatków w kwocie 1.700,00 zł związanych z realizacją zadań z 

zakresu administracji rządowej wykonywanych na podstawie porozumień z organami 

administracji rządowej. Załącznik nr 6. 

Plan dochodów i wydatków rachunków dochodów jednostek budżetowych prowadzących 

działalność w zakresie oświaty zawarty w następujących kwotach: 

- dochody 600.570,00 zł, 

- wydatki 600.570,00 zł. Załącznik nr 7. 

Ustala się dochody w kwocie 1.210.000,00 zł z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi z przeznaczeniem na wydatki związane z gospodarką odpadami. 

Ustala się dochody w kwocie 72.000,00 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii w 

kwocie 2.000,00 zł. 

Ustala się dochody  w kwocie 65.000,00 zł z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska oraz 

wydatki w kwocie 65.000,00 zł. na realizację zadań związanych z ochroną środowiska. 

Załącznik nr 8. 

Dotacje z budżetu gminy na 2021 rok ustala się w kwocie 1.464.961,63 zł. Załącznik nr 9. 

Dotacje podmiotowe w kwocie 720.000,00 zł: 

1) Lubomierskie Centrum Kultury w Lubomierzu 46.000,00 zł, 

2) Gminna Biblioteka Publiczna w Lubomierzu 260.00,00 zł. 

Dotacje celowe dla podmiotów należących i nienależących do sektora finansów publicznych 

w kwocie 395.000,00 zł.                                                                                                                                 

Dotacje celowe na zadania zrealizowane na podstawie porozumień z jednostkami samorządu 

terytorialnego w wysokości 349.961,63 zł. Ustala się plan wydatków w kwocie 328.033,21 zł 

na przedsięwzięcia realizowane w ramach Funduszu Sołeckiego z podziałem na sołectwa. 

Załącznik nr 10.     

W budżecie tworzy się rezerwę w wysokości 300.000,00 zł:                                                                     

1) rezerwę ogólną 59.500,00 zł,                                                                                                               

2) rezerwę celową na zarządzanie kryzysowe w kwocie 90.500,00 zł,                                                                   

3) rezerwę celową na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie 150.000,00 zł.  
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Ustala się limit kredytów i pożyczek krótkoterminowych w przypadku nierytmicznej 

realizacji dochodów budżetowych do kwoty 1.500,000,00 zł. Zaciągnięte zobowiązanie 

winno być spłacone do 31 grudnia 2021 r. 

Ustala się maksymalną kwotę pożyczek udzielanych przez burmistrza w roku 

budżetowym do kwoty 300.000,00 zł. 

Upoważnia się burmistrza do:                                                                                                                    
1) zaciągania krótkoterminowych kredytów i pożyczek do wysokości ustalonego limitu               

w§11 ust.1,                                                                                                                                                                                

2) dokonywania zmian w planie wydatków w ramach działu w zakresie zmian planu wydatków na 

uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy,                                                                                                         

3) lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank 

prowadzący obsługę budżetu gminy,                                                                                                               

4) dokonywania zmian w planach wydatków między wydatkami bieżącymi i majątkowymi w ramach 

działu z wyłączeniem wprowadzania nowych zadań inwestycyjnych. 

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta Lubomierz. 

Przedstawione numery załączników dotyczą uchwały budżetowej na rok 2021. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – zapytał o załącznik inwestycyjny – czy została 

ujęta  droga do remontu na trasie Popielówek – Wojciechów? Co to za remont drogi Pokrzywnik – 

Popielówek na kwotę 33.795,12 zł? 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – sprawdzimy, czy nie ma pomyłki. Remont drogi Popielówek – 

Wojciechów został  dodany do ogólnej kwoty remontów dróg. 

Radny Marcin Zając – był przegłosowany wniosek o zaplanowanie środków finansowych na remont 

przedmiotowej drogi. Należało to zrobić. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – proszę o ujęcie w załączniku nr 4 w wydatkach 

inwestycyjnych osobnego pktu - remont drogi Popielówek – Wojciechów. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – będziemy się ubiegać o dofinansowanie remontu drogi, nie 

wiemy jakie mamy szanse na dofinansowanie. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski –  to nie jest w porządku, należało ująć zapis                  

w budżecie. W pierwszej kolejności powinna być wykonana dokumentacja. Rada jednogłośnie 

wypowiedziała się na temat remontu drogi, przyjmując wniosek do realizacji. Niestety został on 

pominięty w budżecie przyszłorocznym.                                                                                                        

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – zapytał – do kiedy powinno się zatwierdzić budżet? 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – do końca bieżącego roku lub do stycznia następnego. 

Radna Anna Mielniczyn – zapytała o gospodarkę odpadami.                                                      

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – nie można tych środków wydatkować na inny cele.                                    

Radna Anna Mielniczyn – czy złożone deklaracje są kontrolowane?                                                            

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – tak, deklaracje są kontrolowane.                                                             

Radny Krzysztof Mytych – odniósł się do zał. nr 2  „drogi  publiczne gminne rozdział” 60016 i dalsze 

kwoty w grupie po dokonanym podsumowaniu, budzą wątpliwości. Do zagadnienia powróci podczas 

sesji. Zwrócił się o podanie konkretnej kwoty przeznaczonej na remonty dróg.  

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – jeśli mamy dokonywać zmian w budżecie, to proszę o wskazanie, 

komu i na jakie przedsięwzięcie należy zabrać? 

Radna Anna Mielniczyn – zapytała o możliwość dofinansowania założenia dwóch lamp w 

Radoniowie. W kilku sołectwach zostały zapisane wykonanie oświetlenia w ramach Funduszu 

Sołeckiego. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – owszem czasem gmina dokłada, w miarę możliwości 

finansowych. 
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Po zatwierdzeniu budżetu Gminy i Miasta Lubomierz, wydaniu opinii przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową, zostanie Państwu przesłana (z informacji telefonicznej, wiem o pozytywnym 

zatwierdzeniu budżetu). Został wydłużony termin sporządzenia budżetu gmin, z uwagi na 

okres pandemii, ale my chcemy zatwierdzenia w grudniu. 

 

 

Ad.2  

Przyjęcie budżetu Gminy i Miasta na 2021 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 
Opinia do budżetu Gminy i Miasta na 2021 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Radosław Chorążyczewski, Mariusz Kozłowski, Anna Mielniczyn, Małgorzata Pasierbska, 

Michał Pater, Marcin Zając. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): 

Tadeusz Andruszków, Krzysztof Mytych, Wojciech Nowicki. 

NIEOBECNI (1): 

Dariusz Penkala. 

 

Ad.3  

 

Przystąpiono do opracowania planów pracy na I półrocze 2021 roku – Komisji Sfery 

Budżetowej, Gospodarczej i Przestrzegania Prawa oraz Komisji Wsi, Budownictwa i Ochrony 

Środowiska. 
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                                                                PLAN PRACY 

KOMISJI  SFERY BUDŻETOWEJ, GOSPODARCZEJ I PRZESTRZEGANIA PRAWA  

RADY MIEJSKIEJ GMINY LUBOMIERZ 

NA I PÓŁROCZE 2021 ROKU 

 

 

TERMIN 

POSIEDZENIA 

 

 

TEMATYKA POSIEDZENIA 

 

m-c styczeń 

 

 

 

 

1. Szanse rozwoju i możliwości gminy w zakresie OZE.  

2. Termomodernizacja gospodarstw indywidualnych. 

3. Ocena stanu opieki zdrowotnej. 

 

        m-c luty 

 

 

1. Bezrobocie w Gminie Lubomierz – możliwości aktywizacji osób      

    bezrobotnych i wsparcie gminnego rynku pracy. 

2. Przegląd inwestycji (drogi, termomodernizacja internatu. 

     

 

m-c marzec  

 

 

1. Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie gminy.     

2. Sprawozdanie z działalności LCK w Lubomierzu  

     i Gminnej Biblioteki Publicznej w Lubomierzu. 

3. Bieżące remonty dróg gminnych.  

 

m-c  kwiecień 

 

 

1. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

     Społecznej w Lubomierzu w 2020 roku.   

2. Informacja na temat przygotowań do organizacji XXV Ogólnopolskiego  

    Festiwalu Filmów Komediowych. 

3. Informacja na temat systemu pobierania opłat za wodę i odpady komunalne. 

  

m-c maj  1. Założenia na temat organizacji placówek oświatowych w roku szkolnym  

    2021/2022. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami 

    Pozarządowymi, wykorzystanie funduszu sołeckiego i inicjatywy lokalnej. 

 

m-c  czerwiec 

 

 

1. Omówienie raportu o stanie gminy.                                                                           

2. Przyjęcie sprawozdania z realizacji budżetu Gminy i Miasta w 2020 roku. 

3 .Opracowanie planu pracy komisji na II półrocze 2021 roku.  

4. Przygotowanie do wypoczynku letniego. 
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PLAN PRACY 

KOMISJI  WSI, BUDOWNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA RADY MIEJSKIEJ GMINY 

LUBOMIERZ 

NA I PÓŁROCZE 2021 ROKU 

 

 

TERMIN 

POSIEDZENIA 

 

 

TEMATYKA POSIEDZENIA 

 

m-c styczeń 

 

 

 

 

1. Szanse rozwoju i możliwości gminy w zakresie OZE.  

2. Termomodernizacja gospodarstw indywidualnych. 

3.Ocena stanu opieki zdrowotnej. 

 

        m-c luty 

 

 

1. Bezrobocie w Gminie Lubomierz – możliwości aktywizacji osób      

    bezrobotnych i wsparcie gminnego rynku pracy. 

2. Przegląd inwestycji (drogi, termomodernizacja internatu. 

     

 

m-c marzec  

 

 

1. Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie gminy.     

2. Sprawozdanie z działalności LCK w Lubomierzu  

     i Gminnej Biblioteki Publicznej w Lubomierzu. 

3. Bieżące remonty dróg gminnych.  

 

m-c  kwiecień 

 

 

1. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

     Społecznej w Lubomierzu w 2020 roku.   

2. Informacja na temat przygotowań do organizacji XXV Ogólnopolskiego  

    Festiwalu Filmów Komediowych. 

3. Informacja na temat systemu pobierania opłat za wodę i odpady komunalne. 

  

m-c maj  1. Założenia na temat organizacji placówek oświatowych w roku szkolnym  

    2021/2022. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami 

    Pozarządowymi, wykorzystanie funduszu sołeckiego i inicjatywy lokalnej. 

 

m-c  czerwiec 

 

 

1. Omówienie raportu o stanie gminy.                                                                           

2. Przyjęcie sprawozdania z realizacji budżetu Gminy i Miasta w 2020 roku. 

3 .Opracowanie planu pracy komisji na II półrocze 2021 roku.  

4. Przygotowanie do wypoczynku letniego. 
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Ad.4 

Omówiono projekty uchwał przygotowanych na sesję. 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski - - zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej Gminy 

Lubomierz NR XXIV/165/20 z dnia 29.10.2020 r. w sprawie wprowadzenia Regulaminu 

„Targowiska Miejskiego w Lubomierzu” oraz ustalenia wysokości stawek dziennych opłaty 

targowej i zasad ich pobierania.  Wyniku uwag nadzoru musieliśmy dokonać zmiany treści 

załącznika nr 1, wg ustaleń. Natomiast załącznika nr 2, zgodnie z zaleceniami RIO będzie 

stanowił samodzielną uchwałę. Projekt zostanie przygotowany, zgodnie z sugestiami RIO. 

Zmianie ulegnie zapis dot. kompetencji burmistrza w przedmiocie zwolnień od opłat za 

handel na targowisku. To jest kompetencja rady, a nie burmistrza. 

- W sprawie likwidacji Szkoły Policealnej dla Dorosłych w Zespole Szkół w Lubomierzu. 

Została podjęta uchwała o zamiarze likwidacji szkoły. Wystąpiono o przedstawienie opinii do 

Komisji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” w Jeleniej Górze i do „Forum” Związków 

Zawodowych Województwa Dolnośląskiego – nie udzieliły odpowiedzi. Związek 

Nauczycielstwa Polskiego Oddział Lwówek Śląski i Dolnośląski Kurator – wydały opinie 

pozytywne. Jest to uchwała czyszcząca.  

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – projekty uchwał dot. budżetu na 2021 r. zostały 

omówione. W trakcie przygotowania jest projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 

rok. Nastąpi zwiększenie planu dochodów budżetu gminy , w związku z wykonaniem 

wyższych od planowanych i dochodów nieplanowanych. Zmniejszeniu ulegnie również plan 

wydatków budżetu, w związku z wykonaniem mniejszych wydatków od planowanych. Po 

ustaleniu kwot zostanie Państwu przesłany projekt uchwały w celu zapoznania się (ale 

dopiero po Świętach Bożego Narodzenia).  

Wiceprzewodniczący RMG Mariusz Kozłowski – środki finansowe na remont drogi, a przede 

wszystkim wykonanie dokumentacji powinny się znaleźć w budżecie 2021 roku. Należy 

przygotować autopoprawkę. 

 

Ad.5. 

 

W sprawach różnych: 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – otrzymaliście Państwo do wiadomości dwie petycje tej 

samej treści dot. pogwałcenia praw obywateli, z prośbą o podjęcie stosownej  uchwały w 

sprawie szczepień covid -19, wywołanych sars-cov-2. By w przypadku komplikacji po 

przeprowadzonym szczepieniu Państwo ponosiło odpowiedzialność. Osoby niepoddające się 

szczepieniom będą w jakiś sposób wykluczone ze środowiska. Nie mamy prawa podejmować 

uchwał,  których treść wynika bezpośrednio z konstytucji art. 37, 39.  

Radny Marcin Zając – funkcjonuje Fundusz Sołecki, czy nie należałoby pomyśleć o Funduszu 

Obywatelskim? 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – mieszkańcy wybierają i decydują o Funduszu 

Obywatelskim. Fundusz Sołecki jest czymś innym. Musielibyśmy sprawdzić przepisy. My  

nie posiadamy tego funduszu, ale posiadamy inicjatywę lokalną (odpowiednio przeznaczone 

środki finansowe na realizację zadań). 

Radny Marcin Zając – uważa, że powinien powstać Fundusz Obywatelski, tak, jak w innych 

miastach. 
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Przewodnicząca KWBiOŚ Małgorzata Pasierbska – zapytała – czy droga na cmentarz w 

Golejowie będzie wykonana do końca roku? 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – wykonawca obiecał do końca roku realizację 

przedsięwzięcia. 

Przewodnicząca KWBiOŚ Małgorzata Pasierbska – jak wygląda sytuacja dot. opłat za wywóz 

nieczystości. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – umowy są podpisywane z „Izerami”. Stawki mamy 

niezbyt wysokie w porównaniu do innych gmin. 

Radny Tadeusz Andruszków – zapytał o oświadczenia majątkowe – czy coś uległo zmianie? 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – nie, nic się nie zmieniło. 

Przewodnicząca KWBiOŚ Małgorzata Pasierbska – odnośnie ośrodków zdrowia w Pławnej i 

Pasieczniku, czy podjęto jakieś działania?                                                                                        

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – w tej sprawie rozmawiałem ze starostą, ale konkretów 

nie mam. 

Przewodnicząca KWBiOŚ Małgorzata Pasierbska – złożyła życzenia świąteczne i tym 

akcentem zakończyła wspólne posiedzenie Komisji Wsi, Budownictwa i Ochrony Środowiska 

oraz Komisji Sfery Budżetowej, Gospodarczej i Przestrzegania Prawa. 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Wsi, Budownictwa i Ochrony Środowiska 

Małgorzata Pasierbska 

  

 

Przygotował(a): Mariola Laskowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


